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Verslag raadswerkgroep regionale samenwerking 26-10-2023 
 

Deelnemers  

Venlo   Burgemeester Antoin Scholten, voorzitter 

Beesel Krijn Pansters 

Bergen Jacob Knoops 

Bergen Patrick Robben 

Peel en Maas Annigje Primowees 

Peel en Maas Tiny Valckx 

Venlo Lonneke Janssen 

Venray Richard de la Roy 

Afwezig / verhinderd  

Beesel Geerthe Stevens 

Horst aan de Maas Maarten Voesten 

Horst aan de Maas Imke Emons 

Venray Bernie van Lierop 

Mook en Middelaar Debbie van Brunschot 

Mook en Middelaar Ton Broekmans 

Gennep Anke Sonnemans 

Gennep  Bert Felling 

Venlo Denis Donders 

Griffierskring  

Peel en Maas Esther Apeldoorn 

Beesel Niki Vintcent 

Venlo Geert van Soest 

Bergen Sjaak van ’t Hof (gastheer) 

Externe gasten  

Regio Noord-Limburg Andy Peeters (strategisch adviseur Regio Noord-Limburg) 

Horst aan de Maas Maaike Gubbels (beleidsmedewerker Wonen)  

 
 
1. Opening en welkomstwoord door voorzitter Antoin Scholten 
De voorzitter opent de vergadering om 19:32 uur en heet de deelnemers en gasten van harte welkom. 
Er zijn diverse afmeldingen vanwege ziekte en andere raadsactiviteiten.  

 
De besluitenlijst van 12 juli 2023 wordt ongewijzigd vastgesteld.  
Het overleg neemt kennis van de Nieuwsflits van 12 juli 2023. 
 
2. Stand van zaken wijziging gemeenschappelijke regelingen 
In oktober zijn de raadsvoorstellen over de wetswijziging behandeld in de gemeenteraden. Er wordt 
kort teruggekoppeld over de stand van zaken per (aanwezige) gemeente:  
 
Bergen: op het voorstel van het college is een gezamenlijk amendement ingediend inclusief 
zienswijze. Dit is aangenomen. De besluitvorming verliep voorspoedig. De centrumregeling RES is 
gelijktijdig behandeld. De raad heeft zichzelf de vraag gesteld of de inhoud vergelijkbaar was met 
andere gemeenschappelijke regelingen. De raad van Bergen heeft ook hier een zienswijze over 
ingediend. Oproep aan de andere raden is om hier mee in op te trekken (zie verderop in dit verslag).  

 
Venray: de stukken zijn nog niet behandeld in de raad. De stukken zijn in de commissievergadering 
voorgesteld en amendementen zijn aangekondigd. Naar verwachting worden deze overgenomen 
tijdens de raadsbehandeling.  
 
Peel en Maas: het voorstel afkomstig van het college (waarin rekening is gehouden met het advies 
van de raadswerkgroep) is in de raad behandeld en aangenomen.  
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Venlo: de stukken afkomstig van het college zijn in de raad behandeld en middels diverse 
amendementen gewijzigd. De raad heeft via deze weg besloten zienswijzen in te dienen.  

 
Beesel: de raad heeft een voorstel waarin de zienswijzen waren voorbereid unaniem aangenomen. 
Het voorstel is aanvullend geamendeerd met een toevoeging aan de zienswijzen: de 
gemeenschappelijke regeling is verzocht om in de regelingen beter duidelijk te maken of taken in 
delegatie of mandaat worden uitgevoerd.  
 

Aanvullende informatie:  
Na het doorlopen van deze zienswijzeprocedure en het verwerken van eventuele wijzigingen door de 
gemeenschappelijke regeling, dient uw raad toestemming te verlenen om met deze wijziging in te 
stemmen. Dit is voorzien in de periode januari-april 2024. Nadat deze toestemming is verleend, dienen 
de colleges vóór 1 juli 2024 een besluit te nemen met betrekking tot deze wijziging. 

 
Gezamenlijke zienswijze concept GR RES? 
Gezamenlijk wordt verder gesproken over de mogelijkheid om een zienswijze in te dienen op het 
concept van de gemeenschappelijke regeling RES. Bergen heeft dit gedaan, roept ook de andere 
gemeenten op om een zienswijze af te geven en doet de suggestie om namens de werkgroep een 
signaal af te geven. Er zijn echter al gemeenten die een besluit hebben genomen om geen zienswijze 
te geven. Kan de werkgroep een reactie sturen aan de RES? Dit dilemma wordt besproken in het licht 
dat Venray, Peel en Maas en Beesel al een besluit hebben genomen. Daarmee is het momentum voor 
een gezamenlijke oproep namens de regionale raadswerkgroep feitelijk al gepasseerd. 
 
Ter vergadering wordt gesproken over de mogelijkheid om alsnog een ambtelijk advies uit te laten 
gaan namens de griffiers inzake de positionering van de gemeenteraden i.r.t. de RES NML. Deze 
optie zal door de griffiers nader worden besproken.  
 
De griffiers delen het amendement/de zienswijze met alle deelnemende gemeenten. Hierbij wordt 
aangetekend dat een aantal gemeenten al een besluit hebben genomen over het al dan niet indienen 
van een zienswijze op dit thema, wat het niet per definitie mogelijk maakt om nog één collectief 
signaal af te geven. De raden die nog een besluit dienen te nemen, kunnen alsnog besluiten om een 
zienswijze af te geven. De gemeenten waarin al een besluit is genomen, kunnen alsnog sonderen 
onder hun raad. 
 
Tevens zal geïnventariseerd worden wat de besluitvorming in de deelnemende gemeenteraden is 
t.a.v. de Centrumregeling RES NML. Deze informatie wordt spoedig gedeeld met de regionale 
raadswerkgroep.  
 

Aanvullende informatie:  
De griffiers die de werkgroep ondersteunen, hebben na de bijeenkomst de mogelijkheden besproken. 
Daar de werkgroep formeel geen status heeft en een aantal gemeenten al een besluit heeft genomen, 
is een collectieve zienswijze in dit stadium niet meer mogelijk.  
 
Daarom wordt in de Nieuwsflits die na iedere bijeenkomst van de werkgroep wordt verzonden expliciet 
aandacht gegeven aan de mogelijkheid om een zienswijze te geven op het concept van de 
gemeenschappelijke regeling RES. Hierbij wordt verwezen naar de handreiking die eerder in het kader 
van het wijzigingsproces van de gemeenschappelijke regelingen is verspreid onder de raden. Een 
zienswijze kan worden vormgegeven op basis van de bouwstenen uit deze handreiking. Verder wordt 
het voorbeeld van de gemeente Bergen als bijlage meegezonden met de Nieuwsflits. Afsluitend 
attenderen de griffiers die de werkgroep begeleiden alle collega’s in Noord-Limburg op dit punt. 
 
Raadswerkgroep als adviescommissie?  
Mevrouw Janssen (Venlo) vraagt of de raadswerkgroep een rol kan innemen als adviescommissie in 
de geest van de Wet gemeenschappelijke regelingen. Mevrouw Primowees (Peel en Maas) geeft aan 
dat de werkgroep in haar optiek een bredere focus heeft dan alleen de gemeenschappelijke 
regelingen, de focus ligt bijvoorbeeld ook op zaken als de Regio Deal. De heer van Soest (Venlo) 
concludeert af dat de werkgroep inderdaad een brede focus heeft, maar daar waar het mogelijk is 
acteert als ware het een adviescommissie in de geest van de Wet gemeenschappelijke regelingen. 
Formeel is het echter niet mogelijk om de werkgroep als zodanig te laten functioneren.  
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Aanvullende informatie: 
In de aanloop naar de volgende bijeenkomst onderzoeken de griffiers de mogelijkheid om de 
raadswerkgroep beter in positie te brengen, zodat deze kan fungeren als ware het tevens een 
adviescommissie in de geest van de wet gemeenschappelijke regelingen. Hierbij wordt onder andere 
stil gestaan bij de juridische aspecten én het borgen van draagvlak onder de acht gemeenteraden in 
de regio.   

 
3. Regio Noord-Limburg: de kracht van samenwerking 
De 8 Noord-Limburgse gemeenten werken als rn-l samen om hun gezamenlijke ambities te realiseren, 
met als belangrijkste doel om van Noord-Limburg de Gezondste Regio te maken. In 2019 hebben de 
acht gemeenteraden in Noord-Limburg de strategische Regiovisie Noord-Limburg 2040 vastgesteld. 
De visie vormt het gezamenlijk lange termijn perspectief voor de regio Noord-Limburg.  

 
Ter vergadering neemt Andy Peeters (strategisch adviseur Regio Noord-Limburg) de aanwezigen mee 
in de praktijk van de regionale samenwerking Noord-Limburg. Wat zijn de revenuen van de huidige 
samenwerking en welke kansen liggen in het verschiet nu het Rijk nieuwe regiodeal-aanvragen 
mogelijk maakt?  Hij geeft tevens een toelichting op de stand van zaken in de regio. De 
aanvraag/propositie voor de Regiodeal 5e tranche is zeer actueel en vandaag publiek bekend 
gemaakt. De termijn voor de uitwerking van de huidige 5 projectenveloppes is verstreken met de 
provincie zijn afspraken gemaakt over een verlenging van 2 jaar. Aanvullend heeft de provincie 
opgeroepen om grote projecten in te dienen voor het vervolg.  

 
Vanuit de raadswerkgroep wordt stil gestaan bij de vraag op welke wijze de raden tijdig en goed 
gepositioneerd kunnen worden in het regionale proces. De heer de la Roy (Venray) geeft aan dat er 
behoefte is om vroegtijdig geïnformeerd te worden over hetgeen in de regio gebeurt. De heer Peeters 
geeft aan dat het Regiobureau langs kan gaan bij gemeenten als daar behoefte aan is, de 
raadswerkgroep is een mogelijkheid, maar ook de lokale colleges kunnen dit ook. Mevrouw 
Primowees (Peel en Maas) vraagt op welke wijze de gemeenteraden in de regio kunnen sturen op 
hetgeen in de regio gebeurt. Dit is een zoektocht. De heer Peeters geeft aan dat de visie die in 2020 is 
vastgesteld het uitgangspunt is voor de activiteiten in de regio. De vraag is of deze visie geëvalueerd 
zou moeten worden bij iedere nieuwe raadsperiode.  

 
Mevrouw Primowees (Peel en Maas) pleit ervoor om al eerder in het traject en de projecten bij de 
raden te polsen welke zaken zij belangrijk vinden om in regionaal verband op te pakken. Esther 
Apeldoorn (Peel en Maas): Dit gaat zowel om informeren als positioneren. De raadswerkgroep kan 
gebruikt worden als knooppunt van de acht raden, waarin proceskeuzes kunnen worden besproken en 
gemaakt.  
 
Burgemeester Scholten (Venlo) doet de suggestie om de projecten bij de raden te toetsen 
(bijvoorbeeld tweejaarlijks) om te bezien of deze nog passen binnen de visie. Verder kunnen de raden 
ook hun eigen portefeuillehouder(s) bevragen op de activiteiten die in de regio plaatsvinden. De heer 
Pansters (Beesel) doet aanvullend de suggestie om informatiemomenten vanuit de regio aan de raden 
te koppelen aan de momenten waarop de regio de raadswerkgroep informeert over de stand van 
zaken.  

 
Burgemeester Scholten (Venlo) doet de suggestie om 2 momenten te gebruiken om als raden 
bijgepraat te worden, en wel op het moment dat de regiegroep bijeen komt en op het moment dat er 
geëvalueerd wordt.  

 
De heer Peeters vervolgt met de opmerking dat de grootste strategische uitdaging in de komende 
jaren ligt op de thema’s ‘gezondheid’ en ‘aantrekkelijkheid van de regio’. Ook veiligheid is een 
belangrijk onderwerp. Esther Apeldoorn (Peel en Maas) vraagt waar het ‘wij-gevoel’ ontstaat met 
betrekking tot deze thema’s en de samenwerking, ook voor de raden. De heer Peeters geeft aan dat 
het thema ‘brede welvaart’ centraal staat en de onderwerpen voor de regionale samenwerking hier uit 
komen. Burgemeester Scholten (Venlo) wijst op de toelichting van dhr. Otto Raspe over het 
onderwerp brede welvaart. Dergelijke toelichtingen geven veel beeld bij de keuzes voor de thema’s 
die in de regio centraal staan. De heer van Soest (Venlo) doet de suggestie om de heer Raspe uit te 
nodigen om de regionale raadsleden te inspireren op dit thema. De leden van de raadswerkgroep 
vinden het een goed voorstel. De griffiers stemmen dit samen af in samenspraak met het 
Regiobureau.  
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Naar aanleiding van het vervolg van de toelichting geeft mevrouw Primowees (Peel en Maas) aan dat 
zij kunst als doel en kunst als middel mist in de Regio Deal. Mevrouw Valckx (Peel en Maas) vindt dat 
er ligt veel focus ligt op voedselproductie. Zij mist daarin de focus op ‘anders consumeren’, minder 
zout, minder suiker. Burgemeester Scholten (Venlo) geeft aan dat dit nadrukkelijk in de programma’s 
terugkomt en onder andere aan bod komt in de projecten op de scholen in de regio. Gezond voedsel 
draagt bij aan de gezondheid van de inwoners.  
 
Burgemeester Scholten (Venlo) constateert dat de colleges een grote kennisvoorsprong hebben ten 
opzichte van de raden en roept op om dit thema ook in de haarvaten van de raden te krijgen en ze te 
enthousiasmeren. De heer de La Roy (Venray) roept op om dit ook buiten de gemeentehuizen te 
doen, en initiatieven uit de Regio Deal zichtbaar te maken voor de gewone inwoners en ondernemers. 
De Regio Deal is van iedereen.  
  
4. Vervolg regionale werkgroep Ruimte  
De heer van Soest (Venlo) geeft een korte toelichting op de stand van zaken. Eind 2023 hoopt men 
regionaal een ruimtelijk voorstel aan te reiken voor de Peel en Maasduinen. Voorstel is om de 
werkgroep Ruimte die opgericht is zo spoedig mogelijk, nog in 2023, bij elkaar te roepen en aandacht 
te vragen voor de urgentie. Dit zal door de griffiers worden opgepakt. 
 
5. Verkenning mogelijkheden regionale huisvestingsverordening 
Mevrouw Gubbels (Horst aan de Maas, beleidsmedewerker Wonen) geeft een toelichting: momenteel 
onderzoeken de regiogemeenten, de woningcorporaties en het Transferpunt de mogelijkheden en 
noodzaak van een regionale huisvestingsverordening. In de huisvestingsverordening kan worden 
vastgelegd welke groepen woningzoekenden met voorrang in aanmerking komen voor welke 
categorieën huurwoningen. Doel is om hier regionaal uniformiteit in te krijgen. In de praktijk is het op 
dit moment zo dat woningcorporaties in onze regio op onderdelen verschillende definities van urgente 
doelgroepen en verschillende manieren van woningtoewijzing hanteren. Dat kan tot onduidelijkheid en 
‘shop-gedrag’ leiden bij woningzoekenden. Als regio wil men hierin één lijn gaan hanteren. Daarnaast 
geeft een huisvestingsverordening de mogelijkheid om een aantal andere zaken te regelen die meer 
lokaal van aard zijn, afhankelijk van de lokale situatie en lokaal beleid. Denk hierbij bijv. aan een 
opkoopbescherming, toewijzing woonwagenstandplaatsen of regels ten aanzien van toeristische 
verhuur van woningen.  

  
Momenteel is er bij de 8 deelnemende gemeenten een raadsinformatiebrief over de 
huisvestingsverordening in voorbereiding die bij vaststelling door de colleges eind oktober of begin 
november wordt aangeboden aan de gemeenteraden. Tevens vindt op 29 en 30 november een 
informatiemarkt voor raadsleden, woningcorporaties, Transferpunt en huurdersbelangenverenigingen 
plaats. In deze bijeenkomsten worden de mogelijkheden toegelicht en opgehaald welke zaken in de 
verordening geregeld dienen te worden. Doel is besluitvorming rond de zomer van 2024, met de 
complexiteit als mogelijke vertragende factor.  

 
Mevrouw Janssen (Venlo) vraagt of de verordening een soort ‘sjabloon’ is waarop raden zelf 
inhoudelijke keuzes kunnen maken. Mevrouw Gubbels: er wordt gepoogd om definities en 
toewijzingscriteria gelijk te formuleren. Ook is het doel om afspraken te maken over wanneer een 
situatie ‘sociaal urgent’ is. Dit om ‘shopgedrag’ onder de gemeenten/corporaties te voorkomen. 
Daarnaast is er ruimte voor specifieke lokale beleidskeuzes. De verordening is een basismodel voor 
alle gemeenten met aanvullende opties.  

 
6. Afstemming datum volgende bijeenkomst 
Streven is om eind januari 2024 weer bij elkaar te komen nadat de regioraadswerkgroep Ruimte heeft 
plaatsgevonden, zodat er ook een terugkoppeling hierop kan plaatsvinden. Locatie: Beesel 
 
7. Sluiting 
Niets meer aan de orde zijnde en met dankzegging voor ieders bijdrage, sluit de voorzitter de 
vergadering om 21:00 uur.  


